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Kultúrna komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice: 17. 05. 2017 

Číslo:           1848/OKaCR/2017/ 

Vybavuje: PhDr. Jana Kovácsová 
 E-mail: jana.kovacsova@vucke.sk   

 Telefón: 055/7268 270 

 

ZÁPISNICA 

z 21. rokovania Kultúrnej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja,  

konaného dňa 16. 5. 2017 v budove Košického samosprávneho kraja,  

Námestie Maratónu mieru 1, Košice 

 

 

NÁVRH PROGRAMU: 

1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia kultúrnej komisie  

2. Určenie volebných obvodov pre voľby do orgánov Košického samosprávneho kraja, počtu   

poslancov v nich, sídla Volebnej komisie Košického samosprávneho kraja a sídiel obvodných 

volebných komisií 

3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2017 

4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK                   

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

5. Poskytnutie dotácií nad 3 300 € v zmysle VZN KSK č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení 

neskorších zmien a doplnkov 

6. a)  Územný plán veľkého územného celku Košický kraj - Zmeny a doplnky 2017 

b) Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja,  ktorým                 

sa vyhlasuje záväzná časť Územného plánu veľkého územného celku Košický kraj, v znení 

Zmien a doplnkov 2017 

7. Výročná správa Agentúry na podporu regionálneho rozvoja Košice, n. o. za rok 2016, Plán 

činnosti Agentúry na podporu regionálneho rozvoja Košice, n. o. na rok 2017, Menovanie 

členov Správnej rady a Dozornej rady Agentúry na podporu regionálneho rozvoja Košice, n. o. 

8. Rámcová obsahová náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja                 

na   II. polrok 2017 

9. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  na II. polrok  2017 

10. Návrh na vymenovanie riaditeľa Divadla Romathan 

11. Personálne zmeny v Kultúrnej komisii Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

12. Festivaly tradičnej ľudovej kultúry – informácia - Bod z plánu úloh komisie 

13. Rôzne  
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Bod č. 1   Otvorenie, schválenie programu zasadnutia kultúrnej komisie 

Prítomní podľa prezenčnej listiny.  

 

Podpredsedníčka Kultúrnej komisie ZKSK  PhDr. Jana Cibereová oznámila, že bude viesť 

rokovanie komisie na základe vzájomnej dohody s predsedníčkou komisie, ktorá sa nemohla 

rokovania zúčastniť  kvôli neodkladným pracovným povinnostiam. Privítala prítomných členov 

komisie a otvorila rokovanie komisie. Informovala o doplnení 2 bodov rokovania k pôvodnému 

návrhu programu uvedeného v pozvánke: 

► Určenie volebných obvodov pre voľby do orgánov Košického samosprávneho kraja, počtu   

poslancov v nich, sídla Volebnej komisie Košického samosprávneho kraja a sídiel obvodných 

volebných komisií - zaradený ako prvý bod rokovania 

► Personálne zmeny v Kultúrnej komisii Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja - 

zaradený v poradí rokovania ako bod č. 11  

Následne dala členom komisie hlasovať za predložený návrh programu.  

Komisia s počtom prítomných 13 členov bola uznášaniaschopná.  

 

Uznesenie č. 7/2017: 

Komisia odsúhlasila program rokovania, bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č.1: 

Prítomní: 13   

Za: 13       Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

Bod č. 2 Určenie volebných obvodov pre voľby do orgánov Košického samosprávneho kraja, 

počtu   poslancov v nich, sídla Volebnej komisie Košického samosprávneho kraja a sídiel 

obvodných volebných komisií 

Prizvaná:  JUDr. Melánia Kolesárová – riaditeľka Kancelárie predsedu KSK, informovala 

prítomných o predkladanom návrhu určenia volebných obvodov, ktorý  vychádza z legislatívnej 

úpravy zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov, ktorým je upravená organizácia volieb do orgánov samosprávnych krajov. 

Uviedla, že materiál je predkladaný na júnové zasadnutie zastupiteľstva z dôvodu, že posledný 

termín na vyhlásenie volieb je 17. júl 2017. Ďalej informovala o utvorení volebných obvodov, 

v ktorých sa budú voliť poslanci zastupiteľstva. Volebné obvody sa musia vytvárať tak, aby počet 

poslancov bol primeraný počtu obyvateľov, aby poslanec v ktoromkoľvek volebnom obvode 

zastupoval približne rovnaký počet obyvateľov. Zastupiteľstvo podľa § 11 ods. 1 zákona                  

č. 302/2001 Z. z. o samospráve vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov určí počet 

poslancov na celé volebné obdobie v pomere 12 000 až 15 000 obyvateľov  na  jedného  poslanca. 

Predložený návrh vychádza z doterajších skúseností určovania volebných obvodov.  Za sídlo 

volebnej komisie samosprávneho kraja sa odporúča, aby bolo v budove Úradu KSK Košice a sídla 

obvodných volebných komisií zase v školských zariadeniach, ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti 

KSK v mestách, ktoré sú sídlami okresov.   
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Rozprava: 

Ing. László Köteles – predložil pripomienku, že na území Slovenska je jediný okres Košice-okolie  

bez okresného sídla. Na základe platného volebného systému a rozdelenia obvodov  vychádzali 

v predchádzajúcich volebných obdobiach v tomto okrese  asymetrické výsledky. Napr. v r. 2001-

2005 boli zvolení poslanci len zo západného teritória okresu a v r. 2009 bol to zase opačný trend 

z východného teritória. Vtedy bol vypracovaný návrh, aby sme  rozdelili okres na západný 

a východný tak ako napr. v Nitrianskej župe. Či sa s tým počítalo? 

JUDr. Melánia Kolesárová – uviedla, že nevie o tejto skutočnosti a to čo sa pýta p. poslanec je skôr 

v rovine politickej.  Jej snahou je pragmaticky nastoliť otázky a informovať o materiáli. Môžu sa 

zaoberať touto otázkou, ale  je to skôr na podrobnejšiu odbornú debatu. 

Ing. Petrik – sa opýtal, že ak by chcel mať ich volebný obvod 3 poslancov o koľko by musel 

stúpnuť počet obyvateľov gelnického obvodu. Keď si to prerátal tak je to 15 852 obyvateľov          

na 1 poslanca, čo je najväčší počet obyvateľov na 1 poslanca KSK. Konštatoval, že najnižší je 

11 404 obyvateľov na 1 poslanca KSK. Po prepočte by na dvoch poslancov potrebovali o 2 tis. 

obyvateľov viac. Kde je tá hranica, či je to stanovené min. 11 tis. obyvateľov na 1 poslanca? 

JUDr. Melánia Kolesárová – je to uvedené v prílohe, počty obyvateľov sú zo štatistických údajov  

zo štatistického pracoviska a sú aktuálne k marcu 2017. To sa sleduje pri každých voľbách pri 

vytváraní obvodov.  Pomer tzv. mantinel - počet obyvateľov na 1 poslanca vychádza zo zákona, čo 

už bolo spomenuté.  

Predložené otázky v rámci rozpravy boli zodpovedané a zobraté na vedomie. 

 
 

Uznesenie č. 8/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 13  

Za: 12       Proti: 0 Zdržal sa: 1 

 

Bod č. 3 Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2017 

Prizvaná:  Ing. Karafová Mária – vedúca Odboru financií ÚKSK  uviedla, že sa jedná o 2 úpravu 

rozpočtu v r. 2017 a informovala o predkladaných zmenách. Konkrétne, čo sa týka oblasti kultúry 

nastala úprava bežných výdavkov vyplývajúca na základe požiadaviek kultúrnych zariadení 

s takýmto návrhom:   12 000 € pre Gemerské osvetové stredisko na vybavenie Domu TĽK,     

33 200 € pre Verejnú knižnicu Jána Bocatia na etapovú výmenu okien, 30 000 € program Terra 

Incognita, 300 000 € na kapitálové výdavky – rekonštrukcia pamätníka Dargov a  60 000 €              

je dotácia  pre KOCR na podporu regionálneho turizmu na leteckú linku Košice-Kolín. 
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Rozprava: 

Ing. László Köteles – položil otázku,  prečo je potrebných 300 tis. na opravu pamätníka Dargov. 

PhDr. Jana Kovácsová –  pamätník Dargov je v zlom stave, je potrebná sanácia pamätníka, 

rozpadáva sa súsošie, sú dlhodobo poškodené schody, čo môže ohroziť prichádzajúcich 

návštevníkov. Je snahou vytvoriť v sieni bojovej slávy novú expozíciu prispôsobenú pre súčasného 

návštevníka,  avšak nemôžu tam byť vystavené vzácne exponáty pokiaľ sieň nie je dostatočne 

zabezpečená. Expozíciu sa pokúšame vytvoriť z iných zdrojov. Je záujem aj zo strany návštevníkov 

o túto pamiatku. Vlastníkom uvedeného pamätníka je KSK a preto ako vlastník nesieme 

zodpovednosť za danú pamiatku. 

Uznesenie č. 9/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie, bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 13  

Za: 13       Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

Bod č. 4 Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK        

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

Prizvaná:  Ing. Karafová Mária – vedúca Odboru financií ÚKSK, informovala že v materiáli           

je uvedený zoznam žiadateľov a projektov, ktorým boli poskytnuté dotácie do výšky 3 300 €         

na základe rozhodnutia predsedu KSK podľa § 5 ods. 5 VZN Košického samosprávneho kraja             

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií. 

 

Uznesenie č. 10/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloženého návrhu na uznesenie, bez pripomienok. 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 13 

Za: 13   Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

Bod č. 5 Poskytnutie dotácií nad 3 300 € v zmysle VZN KSK č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 

v znení neskorších zmien a doplnkov 

K uvedenému bodu spoločne informovali Ing.  Mária Karafová vedúca Odboru financií ÚKSK         

a PhDr. Jana Kovácsová – vedúca Odboru kultúry a cestovného ruchu ÚKSK. Informovali,              

že v prílohe materiálu je predložený zoznam žiadateľov o dotáciu aj s požadovanou výškou dotácie 

aj s uvedeným vyjadrením odboru kultúry. PhDr. Kovácsová v krátkosti informovala k jednotlivým 

žiadostiam o dotáciu a zdôvodnila i stanoviská odboru k jednotlivým projektom.    
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Rozprava: 

Prebehla diskusia k jednotlivým žiadostiam, kde na  otázky členov komisie odpovedala             

PhDr. Kovácsová a taktiež informoval aj hlavný kontrolór  KSK.  

Otázky sa týkali: 

● podujatia Gombasek-  kde bola nesprávne uvedená poznámka – vytrhnutá z kontextu 

● žiadosti Športového klubu Sokoľ – vedúca OKaCR ÚKSK uviedla, že táto žiadosť nespadá         

do oblasti kultúrnej komisie, ale do školskej komisie, čo potvrdil aj hlavný kontrolór. Hlavný 

kontrolór uviedol, že na školstve je schválené VZN týkajúce sa športu.   

● žiadateľa MFF Eko, s.r.o. so sídlom v Bratislave – vedúca OKaCR uviedla, že tiež v poznámke   

je uvedené, že  žiadateľ nemá sídlo na území KSK, ale to nie je hlavný dôvod negatívneho 

stanoviska OKaCR. Hlavný dôvod je ten, že z hľadiska  ponuky kultúrnych služieb je už 

podporených na území kraja veľa filmových festivalov ( ART Film, Zlatý žobrák, Jeden svet...) 

a nie je cieľom KSK podporiť každý takýto festival. Hlavný kontrolór informoval, že od 1. januára 

2017 nastala zmena zákona o rozpočtových pravidlách, v ktorom sa uvádza, že žiadateľ o dotáciu 

nemusí mať sídlo na území KSK, stačí ak činnosť a realizácia projektu je na území KSK. Záleží 

však aj od vecného hľadiska a posúdenia projektu. 

 

● Žiadateľa 500 občianske združenie o filme Po stopách Majstra Pavla- vedúca OKaCR uviedla,    

že nastali nové skutočnosti  od času vypracovania stanoviska. Rozpočet filmu je 124 000 € pričom 

nosnú časť mal žiadateľ získať z audiovizuálneho fondu a z programu cezhraničnej spolupráce PL-

SK. Z oboch týchto schém však príspevok nezískal a podal opätovné žiadosti - výsledok hodnotenia 

sa očakáva v septembri. Poskytnutie dotácie z KSK v navrhovanej výške 5000 € nepokryje výdavky 

na film a je  otázne, či sa projekt zrealizuje. Preto bol prednesený ústny návrh nerozhodovať o tejto 

dotácii v tomto kole a rozhodnúť až v ďalšom termíne posudzovania týchto žiadostí. Tento návrh 

bol členmi komisie akceptovaný. 

  

Uznesenie č. 11/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 13  

Za:  13        Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

Bod č. 6  

a)  Územný plán veľkého územného celku Košický kraj - Zmeny a doplnky 2017 

b) Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja,  ktorým sa 

vyhlasuje záväzná časť Územného plánu veľkého územného celku Košický kraj, v znení 

Zmien a doplnkov 2017 

 

Prizvaná: Ing. arch. Anna Mareková z Odboru regionálneho rozvoja, územného plánovania 

a životného prostredia ÚKSK v krátkosti informovala k zmenám a doplnkom územného plánu na 

území KSK a o predkladanom všeobecnom záväznom nariadení. Členom komisie dala 

k nahliadnutiu grafické znázornenie zmien trasy plynovodu Poľsko – Slovensko v dotknutých 

regiónoch. Plynovod prechádza len okresom Michalovce.  
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a)  Územný plán veľkého územného celku Košický kraj - Zmeny a doplnky 2017 

Uznesenie č. 12/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie, bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 13  

Za:  13        Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

b) Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja,  ktorým      sa 

vyhlasuje záväzná časť Územného plánu veľkého územného celku Košický kraj, v znení 

Zmien a doplnkov 2017 

Uznesenie č. 13/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie, bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 13  

Za:  13        Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

Bod č. 7 Výročná správa Agentúry na podporu regionálneho rozvoja Košice, n. o. za rok 2016, 

Plán činnosti Agentúry na podporu regionálneho rozvoja Košice, n. o. na rok 2017, 

Menovanie členov Správnej rady a Dozornej rady Agentúry na podporu regionálneho rozvoja 

Košice, n. o. 

Prizvaný: Ing. Jaroslav Tešliar, PhD. – riaditeľ Agentúry na podporu regionálneho rozvoja Košice, 

n.o., informoval o 2 ukončujúcich sa úspešných projektoch v oblasti kultúry a cestovného ruchu: 

Bicyklom za hranice a Cestujúcich bábkach. Informoval o predkladanom návrhu menovania 

dozornej a správnej rady.  

 

Rozprava: 

V rámci rozpravy predložil riaditeľovi ARR otázku p. Ing. Petrík a to k financovaniu agentúry,       

k grafickému znázorneniu financovania tzv. koláča (72% z KSK) v predkladanom materiáli i práce 

agentúry pre KSK. Ing. Tešliar uviedol, že okrem uvedených projektov v oblasti kultúry a CR, čo sa 

týka činnosti agentúry, tak v minulom roku pripravili tiež 3 veľké a rozsiahle dokumenty v odvetví 

sociálnych vecí pre KSK. Preto to grafické znázornenie takto vychádza. 

 

Uznesenie č. 14/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložené  materiály prerokovať, odporúča schváliť výročnú 

správu a odporúča zobrať na vedomie plán činnosti podľa predloženého návrhu na uznesenie, bez 

pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 13  

Za:  13        Proti: 0 Zdržal sa: 0 
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Bod č. 8 Rámcová obsahová náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja       

na II. polrok 2017 

Uznesenie č. 15/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie, bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 13  

Za:  13        Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

Bod č. 9 Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  na                         

II. polrok  2017 

 

Návrh plánu kultúrnej komisie bol členom komisie zaslaný e-mailom, s ktorým členovia súhlasia. 

Uznesenie č. 16/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie, bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 13  

Za:  13        Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

Bod č. 10 Návrh na vymenovanie riaditeľa Divadla Romathan 

PhDr. Jana Kovácsová – vedúca Odboru kultúry a cestovného ruchu ÚKSK informovala, že bol 

vyhlásený konkurz obsadenie funkcie riaditeľa Divadla Romathan. Konkurz prebehne                   

dňa 23. 5. 2017 v budove Úradu KSK. Výsledok konkurzu bude známy až po jeho uskutočnení. 

 

Bod č. 11 Personálne zmeny v Kultúrnej komisii Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja 

Podpredsedníčka komisie informovala, že Ing. Igor Šimko sa vzdáva členstva v kultúrnej komisii 

ako člen neposlanec z dôvodu pracovnej a súkromnej zaneprázdnenosti. Predsedníčka komisie už 

nenavrhuje dopĺňať uvedené miesto neposlanca, nakoľko to nemá vplyv na pomer počtu poslancov 

a neposlancov v komisii.  

Uznesenie č. 17/2017 : 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloženého návrhu na uznesenie, bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 11: 

Prítomní: 13  

Za:  13        Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

 



8 

 

 

Bod č. 12 Festivaly tradičnej ľudovej kultúry – informácia  

Uvedený bod je  zaradený z plánu úloh komisie. 

Prizvaná: Ing. Gabriela Szabová z Odboru kultúry a cestovného ruchu ÚKSK oboznámila 

prítomných formou pripravenej prezentácie o  festivaloch tradičnej ľudovej kultúry v Košickom 

samosprávnom kraji  pripravovaných v r. 2017, ktoré  väčšinou prebiehajú v letnom období.  

Informovala o ich význame, financovaní, programe i rozšírených novinkách a témach v r. 2017. 

Prezentácia zahŕňala všetky festivaly, ktoré sú pripravované kultúrnymi zariadeniami 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK. 

Komisia zobrala na vedomie poskytnuté informácie. 

 

Bod č. 13 Rôzne 

V rámci bodu rôzne neboli zo strany členov navrhnuté žiadne otázky ani témy na prerokovanie.  

 

 

 

Zapísala:  Silvia Fortunová 

 

 

 

 

 

 

...................................................... 

         PhDr. Jana Kovácsová 

           tajomníčka komisie 

           ...................................................... 

           MUDr. Renáta Lenártová, PhD. 

                        predsedníčka komisie 

 
 


